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REVISTA PRESEI 

 

 

 Energeticienii de la Termocentrala Mintia aflati in greva foamei au incetat 

protestul, dupa sase zile 

Cei patru energeticieni de la Termocentrala Mintia din judetul Hunedoara care, 

timp de sase zile, s-au aflat in greva foamei, au incetat protestul, dupa o discutie cu 

prefectul Vasilica Poteca. Sindicalistii au prezentat prefectului solicitarile lor 

legate de plata restantelor drepturilor financiare conexe salariului si au cerut ca, 

prin planul de reorganizare, Termocentrala Mintia sa-si poata continua activitatea. 

 

Potrivit unui comunicat de presa, de marti, al Prefecturii Hunedoara, energeticienii 

de Termocentrala Mintia aflati in greva foamei au incetat luni seara forma de 

protest. 

 

"Decizia grevistilor a fost luata dupa discutiile care au avut loc cu prefectul 

judetului Hunedoara, Vasilica Poteca, ieri, la sediul unitatii energetice. Sindicalistii 

au prezentat prefectului solicitarile lor legate de plata restantelor drepturilor 

financiare conexe salariului si au cerut ca, prin planul de reorganizare, 

Termocentrala Mintia sa-si poata continua activitatea. La intalnirea cu protestatarii 

au fost prezenti Cristian Istoc, presedinte al Sindicatului Solidaritatea de la 

Termocentrala Mintia, Mihai Barbulescu, Alin Muntean si Gore Virtan din partea 

Confederatiei Sindicale Cartel Alfa. Prefectul judetului Hunedoara le-a transmis 

celor prezenti la discutii ca situatia de la termocentrala este foarte importanta 

pentru autoritati, iar pentru rezolvarea problemelor vor continua discutiile atat la 

nivel local cat si la nivel central cu reprezentantii institutiilor implicate in buna 

desfasurare a activitatii din mineritul si energetica hunedoreana", se arata in 

comunicat. 

 

Potrivit sursei citate, administratia Complexului Energetic Hunedoara anuntat ca, 

in maximum 10 zile, vor fi acordate restantele la tichetele de masa, solicitate de 

energeticieni, conform prevederilor Contractului Colectiv de Munca. 

https://ziare.com/stiri/greva/
https://ziare.com/stiri/autoritati/
https://ziare.com/stiri/colectiv/
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"Pentru a fi rezolvata si problema reluarii furnizarii apei calde in Deva, un prim pas 

va fi facut astazi, cand prefectul Vasilica Poteca se va intalni cu primarul 

municipiului Deva, Florin Nicolae Oancea, pentru a gasi solutiile cele mai bune 

pentru locuitorii resedintei de judet", se mai arata in comunicat. 

 

"Activitatea sindicala este foarte importanta. Domnul Cristian Istoc, impreuna cu 

membrii de sindicat, se implica prin toate formele legale la rezolvarea problemelor 

actuale si ii asigur de toata consideratia mea. 

De asemenea, administratia, autoritatile publice locale si guvernul vor lua masurile 

care se impun pentru ca angajatii si locuitorii Devei sa nu sufere din cauza situatiei 

economice a Complexului Energetic Hunedoara. Pentru mine, ca reprezentant al 

guvernului, problemele oamenilor sunt deosebit de importante, iar energeticienilor 

care s-au aflat in greva foamei le multumesc pentru ca au inteles ca doar prin 

dialog si masuri concrete problemele actuale pot fi rezolvate", a declarat prefectul 

judetului Hunedoara, Vasilica Poteca. 

 

Chiar daca cei patru grevisti ai foamei au renuntat la forma lor de protest, ceilalti 

angajati ai Termocentralei Mintia continua sa protesteze, pentru cea de-a noua zi 

consecutiv. 

 

Termocentrala Mintia face parte din Complexul Energetic Hunedoara, companie 

aflata in insolventa, iar in cadrul acesteia isi desfasoara activitatea aproximativ 700 

de angajati. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Curtea Constituțională a respins sesizarea depusă de Guvern contra 

moțiunii de cenzură a PSD - UPDATE 

Curtea Constituţională a României (CCR) a respins sesizarea premierului Orban pe 

tema conflictului dintre Guvern și Parlament, după depunerea de către PSD a 

moțiunii de cenzură. 

 

 

https://ziare.com/stiri/sindicat/
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UPDATE 11.55 Comunicatul CCR: ”În urma deliberărilor, Curtea Constituțională, 

cu unanimitate de voturi, a respins cererea formulată de primul-ministru şi a 

constatat că nu există conflict juridic de natură constituțională între Guvern și 

Parlament, generat de modalitatea în care Parlamentul a înregistrat și prezentat 

Moțiunea de cenzură nr.2MC/17 august 2020 - „Guvernul PNL - De la Pandemie 

la pande-mită generalizată. Belşug în buzunarele clientelei PNL, sărăcie în 

buzunarele românilor”. 

 

Doi membri ai Curții Constituționale, fiind de acord că nu există conflict juridic de 

natură constituțională, au apreciat că cererea trebuia respinsă exclusiv ca 

inadmisibilă.” 

------------ 

Anterior, surse citate de Mediafax declaraseră că judecătorii Curții. au constatat că 

nu a existat un conflict juridic între Guvern şi Parlament în ceea ce priveşte 

depunerea moţiunii de cenzură şi au respins, pe fond, sesizarea liberalilor. 

CCR a anunţat oficial luni că a finalizat deliberările asupra conflictului, iar în 

cursul zilei de marţi va fi redactată forma finală a minutei. 

Guvernul a reclamat la CCR un posibil conflict juridic de natură constituţională 

comis de Parlament prin depunerea de către social-democraţi a unei moţiuni de 

cenzură în sesiune extraordinară. Argumentul invocat de Orban susţinea că 

sesiunea a fost convocată special pentru citirea moţiunii şi urma să fie votată în altă 

sesiune a Parlamentului. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Ciolacu anunță că săptămâna viitoare PSD va modifica rectificarea 

bugetară: Pensiile să fie mărite cu 40%. Echilibrăm bugetele locale 

Președintele PSD, Marcel Ciolacu, a anunțat marți, că săptămâna viitoare 

Parlamentul va modifica rectificarea bugetară astfel încât să se revină la majorarea 

pensiilor cu 40%. De asemenea, PSD intenționează să aloce sume suplimentare 

autorităților locale. Ciolacu a mai anunțat că Parlamentul va adopta legea prin care 

profesorii ar urma să primească un spor Covid de 500 de euro. 
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„Am hotărât ziua de luni, Senatul să introducă pe ordinea de zi stimulentul pentru 

profesori. Sunt în linia întâi la fel ca și medicii. Este vorba de un stimulent de 500 

de euro. Proietul va fi preluat marți la Camera Deputaților și va trece prin votul 

final urmând să fie trimis către promulgare. 

Miercuri vom propune să facem un plen comun și să avem în discuție rectificare 

bugetară unde vom face modificare ca pensiile să fie mărite cu 40%. O sumă 

alocată către Start Up Nation și nu în ultimul rând o echilibrare corectă către 

autoritățile locale, către CJ și primării, deoarce prin HG-ul guvernului s-a avut 

grijă doar de mita electorală și de primarii cumpărați de la PSD, iar la primăriile 

reședință de județ, nicio primărie sub administrația PSD nu a primit niciun ban”, a 

declarat președintele PSD. 

Premierul Ludovic Orban a făcut apel la membrii Legislativului să fie responsabili 

și să voteze rectificarea bugetară în forma înaintată de Guvern. El spune că orice 

cheltuială suplimentară introdusă în dezbaterea ordonanței de urgență referitoare la 

rectificarea bugetară se va întoarce împotriva tuturor românilor. Șeful Guvernului a 

anunțat că dacă Parlamentul modifică Ordonanța Guvernului, va ataca legea la 

CCR. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Fonduri europene 2020: Peste 38 milioane Euro, disponibili pentru tinerii 

fermieri. Înscrieri până pe 15 octombrie 

Statul invită tinerii fermieri să solicite, până pe 15 octombrie 2020, fondurile 

europene de câte 40.000 de euro sau 50.000 de euro, în condițiile în care nu s-au 

consumat nici 5 milioane de euro din bugetul de 43 de milioane de euro alocat 

apelului de proiecte pe anul 2020. 

Într-un comunicat transmis marți StartupCafe.ro, Agenția pentru Finanțarea 

Investițiilor Rurale (AFIR) subliniază că primește până în data de 15 octombrie 

2020 solicitări de finanțare prin submăsura 6.1 „Sprijin pentru instalarea tinerilor 

fermieri” din Programul Național de Dezvoltare Rurală 2014 – 2020 (PNDR 

2020). 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/orban-parlamentarii-sa-fie-responsabili-si-sa-voteze-rectificarea-bugetara-si-asa-am-facut-eforturi-pentru-pensii-si-alocatii-1361915
https://www.afir.info/
https://www.afir.info/
https://www.startupcafe.ro/fonduri-europene/fonduri-europene-2020-tineri-fermieri-perioada-depunere-cereri.htm
https://www.startupcafe.ro/fonduri-europene/fonduri-europene-2020-tineri-fermieri-perioada-depunere-cereri.htm
https://www.startupcafe.ro/fonduri-europene/fonduri-europene-2020-tineri-fermieri-perioada-depunere-cereri.htm
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Pragul de calitate pentru primirea proiectelor, începând cu 16 septembrie, 

este de 25 de puncte. Înscrierile se fac online, pe site-ul AFIR. 

Din 15 iulie până în prezent, au fost depuse 116 proiecte în valoare de circa 4,8 

milioane de euro. 

Din totalul de 43 de milioane euro alocate pentru finanțare în această sesiune, 

tinerii fermieri mai au la dispoziție 38,19 milioane euro, din care 19,9 milioane 

euro sunt alocați tinerilor din diaspora. 

Situația proiectelor depuse la zi, în timp real, precum și a disponibilului de fonduri 

poate fi urmărită pe site-ul AFIR, prin Contor Disponibil. 

AFIR încurajează pe toți cei interesați să depună cerere de finanțare să consulte 

situația depunerilor la zi, pentru a evalua corect șansele de a obține finanțare în 

contextul posibilității depunerii unui număr mare de proiecte cu punctaj similar. 

Reamintim faptul că finanțarea se acordă în urma evaluării proiectelor în funcție de 

criteriile de selecție și criteriile de departajare detaliate în Ghidul Solicitantului. 

În cazul proiectelor cu același punctaj, departajarea acestora se face în funcție de 

nivelul de calificare în domeniul agricol. De asemenea, în cazul în care există 

proiecte cu același punctaj şi aceleași priorități, departajarea se va face în ordine 

descrescătoare a dimensiunii economice a exploatației agricole exprimate prin 

standard output (SO). 

Sprijinul public acordat prin PNDR 2020 pentru instalarea tinerilor fermieri este 

100% nerambursabil, în valoare de 40.000 de euro sau de 50.000 de euro în funcție 

de dimensiunea exploatației agricole (dimensiunea exploatației agricole se poate 

calcula și prin noua aplicație pusă la dispoziția publicului pe pagina de internet a 

AFIR - http://so.afir.info/). 

Finanțarea se acordă tinerilor fermieri sub formă de sumă forfetară în două tranșe: 

75% din cuantumul sprijinului la semnarea Contractului de finanțare și 25% din 

cuantumul sprijinului în funcție de implementarea corectă a Planului de afaceri, 

fără a depăși trei ani (cinci ani pentru exploatațiile pomicole) de la semnarea 

Contractului de finanțare. 

https://www.afir.info/
https://online.afir.info/ContorIntegration/DetaliiDisponibil
https://portal.afir.info/informatii_generale_pndr_investitii_prin_pndr_sm_6_1_sprijin_pentru_instalarea_tinerilor_fermieri
http://so.afir.info/
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Depunerea cererilor de finanțare se poate opri înainte de termenul limită (15 

octombrie 2020, ora 16:00), dacă valoarea publică totală a proiectelor depuse (care 

au un punctaj estimat mai mare sau egal cu pragul de calitate) atinge plafonul de 

150% din alocarea sesiunii. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 O platformă românească de teste digitale standardizate pentru elevi se 

listează pe SeedBlink şi vrea investiţii de 270.000 Euro 

Brio, o platformă de teste digitale standardizate adresate elevilor români, se 

listează pe platforma de equity crowdfunding SeedBlink şi ţinteşte o rundă de 

finanţare de 270.000 euro. Startup-ul este evaluat în prezent la este de 2,7 milioane 

euro. 

Platforma va accepta supra-subscriere până la 350.000 euro, pentru care compania 

va ceda 9,09% (până la 11,48%) din acțiuni. 

„Prima sămânță Brio® a apărut într-o convorbire care nu prevestea nimic epocal, 

pe un aeroport din SUA, unde îl însoțeam pe mentorul meu Thomas Oakland – 

părintele testării educaționale – într-un proiect internațional. L-am întrebat mai 

mult retoric pe Tom cum aș putea să-mi ajut copiii să crească într-un sistem 

educațional ne-performant. Tom mi-a spus «cu asta te ocupi, Dragoș, fă ceva 

pentru toți copiii din România, îți va fi mai ușor!». Tom, care din păcate ne-a 

părăsit prea devreme, a fost nu numai co-fondator și primul business angel al 

Brio®, ci și cel care a sădit în mintea mea această idee simplă, concretizată după 

cinci ani de muncă într-un produs digital care oferă tuturor elevilor din România un 

sistem de testare educațională științific, independent și obiectiv și la cel mai înalt 

nivel al tehnicilor de psihologie educațională", spune Dragoș Iliescu, CEO, Chief 

Scientist și fondator Brio®. 

Brio® este o soluție de tip SaaS (software as a service)  pentru testare si evaluare 

școlară, avizată de Ministerul Educației și Cercetării. 
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Aceasta este fundamentată pe analize științifice proprii și pe cele mai noi teorii din 

științele educației de la nivel internațional. Platforma își propune să monitorizeze și 

să îmbunătățească atât performanțele școlare ale elevilor din clasele I-XII, cât și 

încrederea părinților și a profesorilor, generând, în același timp, o îmbunătățire 

vizibilă a întregului sistem de educație al României. 

Startup-ul vizează implementarea în masă, la nivel național, bazându-se pe faptul 

că oferă un produs digital ușor de folosit, care a trecut deja testul utilizatorilor, 

înregistrând o foarte bună rată de adoptare socială în timpul perioadei de 

lockdown. În perioada martie - august 2020, 18.000 de elevi și-au testat 

cunoștințele prin intermediul a peste 67.000 de teste, iar 260 de școli au ales Brio 

ca instrument de evaluare. 

Mai mult decât atât, motorul de testare al Brio®, creat de o echipă de experți 

internaționali în testare și psihometrie, face ca platforma să fie aplicabilă și pentru 

piețele internaționale, în special pentru marea piață regională a Comunității 

Europene. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Indicele ROBOR la 3 luni a scazut marti la 1,97%, cel mai redus nivel atins 

din 17 ianuarie 2018 

Indicele ROBOR la 3 luni, in functie de care sunt calculate dobanzile la 

majoritatea creditelor in lei, a scazut marti de la 1,98% la 1,97%, cel mai redus 

nivel atins din 17 ianuarie 2018, potrivit datelor publicate de Banca Nationala a 

Romaniei (BNR). 

 

Indicele ROBOR la 6 luni a coborat la randul sau de la 2,05% la 2,03%, cel mai 

redus nivel atins din 10 noiembrie 2017. 

 

Pe 5 august, Consiliul de Administratie al Bancii Nationale a Romaniei (BNR) a 

decis reducerea ratei dobanzii de politica monetara la nivelul de 1,5% pe an, de la 

1,75% pe an, incepand cu 6 august, dar si de reducere a ratei dobanzii pentru 

facilitatea de depozit la 1% pe an, de la 1,25%. Masura a fost luata pentru 

atenuarea impactului economic al pandemiei de coronavirus. 

https://ziare.com/bani/robor/
https://ziare.com/bnr/
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ROBOR (Romanian Interbank Offer Rate) este rata medie a dobanzii la care se 

imprumuta, intre ele, institutiile bancare din Romania, in lei, iar evolutia sa este 

legata, in principal, de nivelul de lichiditate existent in piata. 

 

BNR a publicat, in mai 2019, indicele de referinta trimestrial pentru creditele 

acordate consumatorilor (IRCC), care inlocuieste ROBOR in calculul dobanzilor la 

majoritatea creditelor in lei. Nivelul acestuia, pentru al treilea trimestru din 2019, a 

scazut la 2,36%, de la 2,66% in T2 2019. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Ministerul Sănătății anunță că a achiziționat trei milioane de doze de vaccin 

antigripal, dublu comparativ cu 2019. Au fost distribuite deja primele 330 de 

mii de doze. Vor fi vaccinați cu prioritate vârstnicii, copiii și bolnavii cronici. 

Campania anuală de vaccinare antigripală gratuită a Ministerului Sănătăţii a 

demarat prin distribuirea primei tranșe de vaccin la nivel naţional, anunță printr-un 

comunicat Ministerul. 

Repartiţia dozelor de vaccin către direcţiile de sănătate publică se va face în mai 

multe etape, la fel ca în anii trecuți. Ieri, Ministerul Sănătății a început distribuția 

primelor 330 de mii de doze pe care direcţiile de sănătate publică le vor livra 

cabinetelor medicilor de familie şi unităţilor sanitare în vederea începerii 

imunizărilor. Restul dozelor de vaccin vor fi distribuite la jumătatea lunii 

octombrie și în luna noiembrie pentru continuarea vaccinării antigripale gratuite a 

populației. 

“Deși în această perioadă ne concentrăm acțiunile în lupta cu noul coronavirus, 

anul acesta am reușit distribuția din timp, fără sincope de aprovizionare, a 

vaccinului gripal pentru demararea imunizării. Avem posibilitatea creșterii 

cantității de vaccin până la 4 milioane de doze, în funcție de evoluția 

epidemiologică și cerere”, a declarat ministrul Sănătății, Nelu Tătaru. 

 

https://ziare.com/bani/piata/
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În cadrul campaniei de vaccinare gratuită vor fi imunizate, cu prioritate, persoanele 

cu vârsta peste 65 de ani, cu boli cronice, în special boli respiratorii și 

cardiovasculare, boli metabolice, copii şi bătrâni instituţionalizaţi, personal 

medical, precum şi gravide, conform recomandărilor OMS şi ECDC. 

Campania de vaccinare se va derula prin cabinetele medicilor de familie şi în 

unităţi sanitare cu paturi. 

Având în vedere situația epidemiologică, Ministerul Sănătății recomandă 

populației care nu intră în categoria de risc ridicat de îmbolnăvire să achiziționeze 

vaccinul în vederea imunizării. 

De asemenea, ministerul solicită unităților farmaceutice să se aprovizioneze din 

timp cu vaccin gripal. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Sesizarea preşedintelui Iohannis pe legea privind educaţia sanitară în şcoli - 

la CCR 

Curtea Constituţională a României (CCR) discută, miercuri, sesizarea preşedintelui 

Klaus Iohannis asupra actului normativ care modifică legea privind protecţia şi 

promovarea drepturilor copilului. 

 

Pe 24 iunie, şeful statului a trimis Curţii Constituţionale o sesizare de 

neconstituţionalitate asupra actului normativ care modifică şi completează Legea 

272/2004 privind protecţia şi promovarea drepturilor copilului. 

 

Legea prevede că în şcoli se vor derula, cu acordul scris al părinţilor sau al 

reprezentanţilor legali ai copiilor, programe de educaţie pentru viaţă, inclusiv de 

educaţie sanitară, pentru prevenirea contractării bolilor cu transmitere sexuală şi a 

gravidităţii minorelor. 
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"Prin modul în care a fost adoptată, precum şi prin conţinutul normativ, legea 

dedusă controlului de constituţionalitate contravine dispoziţiilor art. 1 alin. (3) şi 

alin. (5) din Legea fundamentală, precum şi prevederilor art. 61 coroborat cu art. 

75 alin. (1), alin. (4) şi alin. (5) prin raportare la art. 73 alin. (3) din Constituţie", 

spune Iohannis în sesizare, arătând că actul normativ i-a fost trimis de către 

Parlament în vederea promulgării pe 5 iunie. 

 

Preşedintele Iohannis arată că, în forma iniţiatorului, iniţiativa legislativă conţinea 

zece articole şi aducea Legii nr. 272/2004 un număr de 40 modificări şi completări, 

iar Camera Deputaţilor a amendat "substanţial" actul normativ, intervenind 

legislativ asupra a 63 de texte. 

 

Şeful statului indică faptul că modificările efectuate de deputaţi au un obiect de 

reglementare complet diferit faţă de cel avut în vedere de iniţiator şi, implicit, de 

Senat, încălcându-se prevederile Constituţiei referitoare la competenţa Camerei 

decizionale în procedura legislativă. 

 

"Legea dedusă controlului de constituţionalitate a fost adoptată cu încălcarea 

dispoziţiilor constituţionale referitoare la întoarcerea legii, întrucât Camera 

Deputaţilor a eludat competenţa decizională a Senatului, sustrăgându-i acesteia 

această calitate", se precizează în sesizarea la CCR. 

 

Preşedintele Iohannis subliniază că nerespectarea acestui aspect de procedură 

atrage neconstituţionalitatea în ansamblu a legii. 

 

Şeful statului arată în sesizarea la CCR că legea face referire la programe de 

"educaţie sanitară", înlocuind termenul folosit în prezent - acela de programe de 

"educaţie sexuală", subliniind că această terminologie nou introdusă impunea 

modificarea corespunzătoare a tuturor celorlalte prevederi din Legea nr. 272/2004. 

 

În acest context, el atrage atenţia că legea introduce doar o modificare de formă, 

fără consecinţe în plan juridic.  
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De asemenea, preşedintele Iohannis consideră că, din redactare, nu reiese cu 

claritate dacă norma stabileşte că programele de educaţie pentru viaţă sunt în 

vederea prevenirii contractării bolilor cu transmitere sexuală şi a gravidităţii 

minorelor sau că educaţia sanitară este cea în vederea prevenirii acestora. El indică 

şi faptul că, prin eliminarea sintagmei "cel puţin o dată pe semestru", textul a 

devenit neclar. 

 

"Nu reiese cu claritate dacă programa şcolară este modificată, în sensul introducerii 

acestei discipline pe tot parcursul anului şcolar sau, dimpotrivă, este eliminată acea 

garanţie, instituită iniţial, prin care legiuitorul a urmărit ca programele de educaţie 

pentru viaţă să fie efectiv puse în practică cel puţin o dată pe semestru, în 

beneficiul elevilor. Prin eliminarea acestei sintagme nu reiese cu certitudine dacă 

programele vor avea loc pe întregul parcurs al anului şcolar, o dată pe semestru, o 

dată pe an sau deloc. Apreciem că această intervenţie legislativă, în realitate, are un 

efect contrar scopului avut în vedere de legiuitor - cel al asigurării interesului 

superior al copilului prin participarea acestuia la programe educaţionale", se 

menţionează în sesizarea la CCR. 

 

Totodată, preşedintele Iohannis spune că o prevedere a legii a făcut obiectul unor 

modificări recente, operate prin Legea nr. 45/2020, intrată în vigoare pe 9 aprilie. 

Astfel, el este de părere că adoptarea şi intrarea în vigoare la intervale scurte de 

timp a unor legi care au ca scop modificarea şi/sau completarea aceloraşi dispoziţii 

dintr-un act normativ sunt de natură să afecteze realizarea procesului de 

sistematizare, unificare şi coordonare a legislaţiei, ceea ce contravine principiului 

securităţii raporturilor juridice, negarantând astfel claritatea şi previzibilitatea legii. 

 

Şeful statului conchide că legea eludează valorile statului de drept şi conţine 

dispoziţii ce afectează calitatea şi predictibilitatea sa, solicitând CCR să admită 

sesizarea de neconstituţionalitate şi să constate că actul normativ este 

neconstituţional, în ansamblu.  

(Sursa: Agerpres) 
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 Ministrul Mediului lansează, miercuri, etapa de toamnă a campaniei de 

împădurire ''O pădure cât o ţară'' 

Ministrul Mediului, Apelor şi Pădurilor, Costel Alexe, participă miercuri la 

evenimentul de lansare a etapei de toamnă a campaniei de împădurire ''O pădure 

cât o ţară''. 

 

Evenimentul va avea loc în Pădurea Pustnicu. 

 

Potrivit unui comunicat de presă al ministerului de resort, transmis AGERPRES, 

prima etapă a celei mai mari campanii de împădurire din ultimul deceniu a avut loc 

în primăvara acestui an. 

 

Campania de împăduriri "O pădure cât o ţară" este iniţiată de Ministerul Mediului, 

Apelor şi Pădurilor şi derulată sub înaltul patronaj al Preşedinţiei României. 

 

Programul anual de regenerare a fondului forestier de stat administrat de Romsilva 

prevede, în cele două campanii de împăduriri - de primăvară şi de toamnă - 

regenerarea a 12.531 de hectare, din care 8.073 prin regenerări naturale şi 4.458 

prin regenerări artificiale, cu o investiţie de 199,2 milioane lei. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 CFR Călători prezintă miercuri tipurile de vagoane reparate şi modernizate 

în acest an 

CFR Călători prezintă miercuri, în Gara de Nord Bucureşti, tipurile de vagoane 

reparate şi modernizate în cadrul programului investiţional derulat în acest an de 

companie. 

 

De asemenea, vor fi prezentate şi principalele proiecte pe care compania se axează 

în acest moment. 
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La eveniment va fi prezent şi directorul general CFR Călători, Dan M. Costescu, 

care va susţine declaraţii de presă.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Primele misiuni ale Poliției pentru Siguranță Școlară. Noul serviciu 

colaborează cu Poliția locală și cu Jandarmeria 

Debutul anului școlar a adus încă o premieră. Este vorba despre intrarea în 

activitate a nou înființatei Poliții pentru Siguranța Școlară. Agenții specializați vor 

preveni și interveni în cazurile de violență la adresa școlarilor, tot mai numeroase 

în ultimii ani. Zilnic, un om al legii va supraveghea școala atribuită și va veghea la 

buna desfășurare a cursurilor și la păstrarea ordinii publice în zona unității de 

învățământ. 

La Colegiul "Alexandru Odobescu" din Pitești, doi agenți de poliție au așteptat 

dimineață, împreună cu paznicul liceului, sosirea elevilor. Niciun copil nu a intrat 

în școală înainte să fie verificat. 

Pentru a face față solicitărilor venite din tot județul, noul serviciu va colabora cu 

Poliția locală și cu Jandarmeria. 

Polițiștii pentru siguranță școlară au fost la datorie încă de dimineață și în alte 

județe. 

Prezența polițiștilor pentru siguranță școlară e privită cu încredere de adulții care îi 

însoțesc pe cei mici la școală. 

Direcția pentru Siguranţă Școlară din cadrul Poliției Române, înființată în urmă cu 

o săptămână, are peste 270 de agenți. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 
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 Lucian Bode: "Coridorul principal Pan - European trebuie realizat pana in 

2030. Lipseste inelul Bucurestiului, autostrada Sibiu - Pitesti si cei 13 km din 

Lugoj - Deva" 

Ministrul Transporturilor, Lucian Bode, sustine ca Romania trebuie sa realizeze o 

parte din coridorul pan-european pana in 2030, in caz contrar se pierd fondurile 

atrase pentru loturile de autostrazi date deja in folosinta. 

 

Din acest coridor pan-european face parte si inelul de centura al Capitalei care se 

afla in diferite stadii de realizare. "Inelul Bucurestiului, cei 102 km este parte a 

coridorului principal pan-european Constanta - Bucuresti - Pitesti - Sibiu - Nadlac. 

Din acest coridor principal pan - european pe care noi suntem obligati sa il 

realizam pana in 2030, lipseste inelul Bucurestiului, lipseste Sibiu - Pitesti si 

lipsesc cei 13 km din Lugoj - Deva. Toate aceste obiective majore obligatoriu 

trebuie sa le finalizam pana in 2030, altfel riscam sa pierdem banii europeni pentru 

celelalte loturi pe care le-am dat deja in trafic", a declarat Lucian Bode la TVR1, 

marti seara. 

 

Ministrul Transporturilor a explicat si stadiile in care se afla loturile ce compun 

inelul de centura ocolitiare a Capitalei. 

 

"Am preluat in noiembrie, anul trecut, cele 3 contracte pentru centura de sud 

semnate si in perioada de executie a proiectarii, iar cele 4 loturi din autostrada de 

nord nu erau clare. Vorbim de 53 km pe centura de sud, lotul 1 are proiectarea, in 

acest moment se executa proiectul tehnic si suntem in termen. Pana in octombrie 

are obligatia constructorul sa predea proiectul tehnic, dupa aceasta etapa autorizatia 

de construire, ordinul de incepere, termen 24 de luni pentru executie, pentru 

predarea obiectivului", a declarat Bode. 

Daca la Lotul 2 urmeaza sa fie dat ordinul de incepere a lucrarilor, cu Lotul 3 sunt 

unele probleme, fiind aplicate penalizari. 

 

"Lotul 2, aici am inceput lucrarile pe o sectiune, pe cei 1,7 km, restul de 14, 3km 

suntem cu proiectul tehnic in evaluare estimand ca vom da ordinul de incepere in 

luna octombrie. Si aici avem 24 de luni pentru executie.  

https://ziare.com/lucian-bode/
https://ziare.com/stiri/trafic/
https://ziare.com/stiri/contracte/
https://ziare.com/stiri/autostrada/


CNSLR Fratia | Revista Presei 16 septembrie 2020 15 

 

Pentru Lotul 3, din pacate, am iesit din termen cele 12 luni, cat aveau obligatia sa 

predea proiectul tehnic, deja am aplicat o penalizare de 1 milion de lei 

antreprenorului, sper sa se trezeasca, sa se mobilizeze, sa predea proiectul tehnic 

pentru ca noi dorim sa le dam ordinul de incepere", a declarat ministrul. 

In zona de nord a Bucurestiului sunt 4 Loturi. "Pentru ceilalti 50km pe zona de 

nord, noi aici avem 4 loturi: Lotul 1 si Lotul 3 sunt in contestatie, Lotul 2 in 

evaluare, iar Lotul 4 am reusit sa semnam contractul pentru proiectare si execuie", 

a mai explicat Lucian Bode. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Ministrul Economiei da asigurari ca iarna aceasta vom plati mai putin la 

gaze decat anul trecut 

Gazele naturale s-au ieftinit in Romania, a declarat marti, 15 septembrie, Virgil 

Popescu, ministrul Economiei, Energiei si Mediului de Afaceri. Acesta da asigurari 

ca pretul gazelor din iarna lui 2020 va fi mai mic decat pretul din iarna 2019. 

 

"Asa cum am promis, la 1 iulie, piata de gaze naturale s-a liberalizat. In plus fata 

de aceasta liberalizare am schimbat obligatia de vanzare centralizata pe piata cu 

gaze cu un gas program release. Practic, prin acest program, am legat pretul 

gazelor din Romania de pretul bursei regionale de la Viena, Baumgarten. Exact 

cum am si preconizat, oferta de gaze pe piata romaneasca este mai mare decat 

cererea si, evident, avem o ieftinire a pretului gazelor naturale, ajungand un pic sub 

pretul Bursei de la Viena. Asta inseamna ca piata romaneasca devine piata 

functionala si de aceea fluxul de gaze este si de iesire din Romania, nu numai de 

intrare in Romania. 

 

Vestea buna va fi si pentru consumatorul casnic si pentru consumatorul industrial, 

este ca pretul gazului natural in Romania va fi mai scazut. Acum, nu putem 

compara pretul din octombrie, noiembrie, decembrie cu pretul de acum. Dar cu 

certitudine pretul din iarna lui 2020 va fi mai mic decat pretul din iarna 2019.  

 

https://ziare.com/virgil-popescu/
https://ziare.com/virgil-popescu/
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Asta cu certitudine, pentru ca pretul gazului a scazut si scazand avem o referinta 

mai joasa", a declarat marti Virgil Popescu, ministrul Economiei, Energiei si 

Mediului de Afaceri, la Digi 24. 

 

Intrebat daca producem suficient pentru a acoperi cererea, oficialul a raspuns ca da. 

 

"Productia Romgaz a crescut in ultima perioada cu 10%, acolo practic a fost o 

intarire a echipei manageriale si s-au redeschis sonde, iar Romgaz a reusit sa isi 

creasca productia cam cu 10%. Asta inseamna venituri mai mari pentru companie, 

venituri mai mari la bugetul de stat, o oferta de gaz pe piata romaneasca mai mare 

si implicit toata lumea ar avea de castigat si implicit scade si pretul la gaz. Si 

industria romaneasca devine mult mai competititva", a precizat ministrul Virgil 

Popescu. 

 

El a mai spus ca explotarea gazelor naturale din Marea Neagra a ramas o prioritate. 

 

"Trebuiau indeplinite mai multe conditii ca aceasta sa se intample. Abrogarea 

Ordonantei 114 a fost facuta, renuntarea la obligatia de vanzare a 50% 

din productie pe piata cetralizata a fost realizata si inlocuita cu acest gas program 

release, care aduce beneficii prin scaderea pretului gazului. Mai ramane de 

modificat Legea Offshore, care nu se poate face decat in Parlament. Nu ne putem 

asuma ca Guvern sa modificam Legea Offshore si sa fie modificata in Parlament, 

mai ales ca suntem intr-un proces electoral si cred ca nu este un moment prielnic", 

a adaugat ministrul, care a precizat ca partidul nu are o majoritate in Parlament. 

Oficialul a vorbit si despre platforma pentru obtinerea granturilor in valoare de 1 

miliard de euro, operationala de marti, unde pana acum sunt 1.000 potentiali 

doritori in prima etapa. 

 

 

 

 

https://ziare.com/romgaz/
https://ziare.com/economie/gaz/
https://ziare.com/economie/productie/
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"De la ora 10 aplicatia a fost lansata pe site, pana la ora 11 au fost o mie de conturi 

in aplicatie. Practic, incepand de astazi, cei care dorescsa beneficieze de cele trei 

scheme de finantare se pot inrola intr-o prima etapa, urmand ca saptamana viitoare 

sa isi poata efectiv incarca documentele ca sa poata sa semneze contractele pentru 

a beneficia si de finantare", a adaugat el. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Ludovic Orban: Va exista un ordin comun al ministrilor Sanatatii si de 

Interne si al AEP cu reglementarile din ziua votului 

Premierul Ludovic Orban a declarat, marti, ca reglementarile referitoare la 

masurile de siguranta sanitara pentru ziua votului la alegerile locale vor fi cuprinse 

intr-un ordin comun al ministrilor Sanatatii si Afacerilor Interne si presedintelui 

Autoritatii Electorale Permanente, care va fi publicat, cel mai probabil, miercuri. 

 

"Pe langa reglementarile din Hotararea de Guvern privind starea de alerta, in anexa 

va exista un ordin comun al ministrului Sanatatii, ministrului Afacerilor Interne si 

Autoritatii Electorale Permanente, care, cel mai probabil, maine va fi publicat si 

care va contine toate reglementarile privitoare la exercitarea zilei de vot", a 

explicat Orban, la sediul PNL. 

 

El a aratat ca prin Hotararea de Guvern nu a putut fi reglementat fiecare detaliu 

legat de ziua votului. 

 

"In Hotararea de Guvern nu am putut sa reglementam fiecare detaliu. In mare, am 

stabilit niste reguli foarte importante - regula portului mastii, regula distantei fizice, 

regula numarului maxim de persoane din sectia de votare, obligatia de a trimite 

urna mobila si, mai ales, intai sa se duca la votantii non-COVID care au nevoie de 

urna mobila si apoi la votantii care sunt cu COVID. Am stabilit niste reguli in mare 

legate de ziua votului, reglementarea in amanunt se va face prin ordinul comun al 

ministrului Afacerilor Interne si al ministrului Sanatatii si al presedintelui AEP", a 

precizat prim-ministrul. 

(Sursa: ziare.com) 

https://ziare.com/ludovic-orban/
https://ziare.com/alegeri/vot/
https://ziare.com/pnl/
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 Decizie BEC: Partidele si aliantele care nu au reprezentanti in biroul 

electoral pot avea un delegat in sectie 

Partidele politice, aliantele politice si electorale si organizatiile cetatenilor 

apartinand minoritatilor nationale care participa la alegeri si nu au reprezentanti in 

biroul electoral al sectiei de votare vor putea nominaliza pentru o sectie cate un 

singur reprezentant, precizeaza Biroului Electoral Central. 

 

BEC a adoptat, marti, hotararea privind procedura de acreditare a delegatilor in 

sectiile de votare ai partidelor politice, aliantelor politice, aliantelor electorale si ai 

organizatiilor cetatenilor apartinand minoritatilor nationale. 

 

Conform deciziei, la toate operatiunile efectuate de birourile electorale ale sectiilor 

de votare vor putea asista delegati ai partidelor politice, aliantelor politice si 

electorale si ai organizatiilor cetatenilor apartinand minoritatilor nationale, care 

participa in alegeri si nu au reprezentanti in sectiile de votare. 

 

Acreditarea acestor delegati se face la cererea scrisa a conducerilor acestor partide, 

aliante, organizatii cu cel putin doua zile inaintea datei alegerilor. 

 

Documentul de acreditare permite titularului sa asiste la operatiunile electorale in 

ziua votarii, incepand cu ora 6,00 si terminand cu momentul incheierii si semnarii 

de catre membrii biroului electoral al sectiei de votare a procesului de constatare a 

rezultatului votarii in sectia de votare. Acreditarea este valabila doar insotita de un 

act de identitate al titularului, mai prevede hotararea. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Președintele Klaus Iohannis cere Parlamentului reexaminarea Legii pentru 

declararea Zilei Tratatului de la Trianon 

Președintele Klaus Iohannis cere Parlamentului reexaminarea Legii pentru 

declararea zilei de 4 iunie Ziua Tratatului de la Trianon.  
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Potrivit lui Klaus Iohannis, adoptarea de către Parlament a legii pentru declararea 

zilei de 4 iunie ca Ziua Tratatului de la Trianon a generat numeroase critici, atât 

din partea experților, cât și a organizațiilor neguvernamentale. 

"Reacțiile produse la nivelul societății civile, precum și amploarea acestora au pus 

în evidență faptul că această lege, în forma adoptată de Parlament, nu a reprezentat 

rezultatul unui proces autentic și consistent de consultare și dezbatere publică. Din 

această perspectivă, considerăm că se impune reanalizarea Legii pentru declararea 

zilei de 4 iunie Ziua Tratatului de la Trianon, prin reluarea de către Parlament a 

întregului proces deliberativ asupra legii și inițierea unei largi analize și consultări, 

în care sa fie implicați specialiști, istorici, cercetători, profesori, academicieni, 

instituții de învățământ, instituții publice, reprezentanți ai societății civile", a arătat 

șeful statului. 

Iohannis susține că într-o țară membră a Uniunii Europene, puternic atașată de 

valorile și principiile europene, deschiderea către dialog, abordarea matură a 

subiectelor ce riscă să genereze falii în societate, promovarea toleranței și a 

respectului față de demnitatea umană sunt pilonii pe care România trebuie să se 

bazeze în permanență. 

"În calitate de organ reprezentativ suprem al poporului român și de unică autoritate 

legiuitoare a țării, Parlamentului îi revine responsabilitatea constituțională de a 

antrena în procesul legislativ actorii relevanți pentru adoptarea actelor normative, 

pe de o parte, iar pe de altă parte, de a aborda transparent și responsabil 

transpunerea în plan legislativ a evenimentelor istorice, în acord cu valorile și 

aspirațiile democratice ale poporului roman", a mai spus Klaus Iohannis. 

Legea privind declararea zilei de 4 iunie Ziua Tratatului de la Trianon prevede 

posibilitatea organizării, la nivel național și local, de manifestări cultural-educative 

și științifice consacrate conștientizării semnificației și importanței Tratatului de la 

Trianon. 

În acest sens, autoritățile centrale și locale, organizațiile neguvernamentale și 

reprezentanții societății civile pot contribui la organizarea acțiunilor prin acordarea 

de sprijin material și logistic.  
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Totodată, potrivit acestei legi, Societatea Română de Radiodifuziune și Societatea 

Română de Televiziune pot include în programele lor emisiuni culturale ori aspecte 

de la manifestările dedicate acestei sărbători. 

(Sursa: Mediafax) 

 

 MAE: România a acordat 100.000 de euro pentru sprijinirea societăţii civile 

şi a presei independente din Belarus 

Ministerul Afacerilor Externe (MAE) a transferat, marţi, din bugetul pentru 

asistenţă pentru dezvoltare şi asistenţă umanitară pentru anul 2020, gestionat de 

MAE şi Agenţia de Cooperare Internaţională pentru Dezvoltare (RoAid), o 

contribuţie financiară voluntară în valoare de 100.000 de euro pentru susţinerea 

societăţii civile şi a presei independente din Belarus. 

 

Contribuţia României a fost transferată Organizaţiei European Endowment for 

Democracy (EED), instituţie europeană specializată în acordarea de asistenţă 

pentru proiecte de consolidare a democraţiei şi drepturilor omului în vecinătatea 

Uniunii Europene, arată un comunicat MAE transmis marți și citat de Agerpres. 

 

Astfel, România se alătură celorlalţi parteneri din UE, state membre şi instituţii, 

care dezvoltă proiecte în parteneriat cu EED, în beneficiul direct al societăţii civile 

din Belarus. 

 

„În aceste zile, societatea civilă şi presa independentă din Belarus, supuse unor 

presiuni sistematice, luptă pentru democraţie. Această susţinere din partea 

României are ca obiectiv împlinirea aşteptărilor legitime ale cetăţenilor din 

Belarus, mai ales în condiţiile în care sprijinirea evoluţiilor şi reformelor 

democratice constituie baza cooperării UE cu statele din Parteneriatul Estic”, a 

declarat ministrul Bogdan Aurescu, care a aprobat acordarea contribuţiei financiare 

voluntare menţionate. 
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Ministerul român reiterează că „România rămâne un susţinător consecvent al 

consolidării democraţiei în Vecinătatea Estică a Uniunii Europene, considerând că 

respectarea valorilor şi principiilor democratice este în măsură să asigure 

securitate, stabilitate şi prosperitate, atât pentru cetăţenii statelor din Vecinătatea 

Estică, cât şi pentru regiune în ansamblu”. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Generațiile UE. Un documentar despre istoria Europei, făcut în România, a 

fost prezentat înainte de discursul despre starea Uniunii 

Comisia Europeană a difuzat marți seară, pe Facebook, un documentar despre 

istoria Europei, realizat în România, sub titlul „Generațiile UE”. Prezentarea 

documentarului a avut loc cu o zi înainte de discursul anual al președintelui 

Comisiei Europene despre starea Uniunii. 

Președinta Comisiei Europene, Ursula von der Leyen, va susține miercuri, la ora 

10.00 (ora României), primul său discurs privind starea Uniunii, potrivit unui 

comunicat al CE. Acesta va fi urmat de o dezbatere în plenul Parlamentului 

European cu eurodeputații. 

Cu o zi înainte de discursul anual despre starea Uniunii, Comisia Europeană a 

difuzat, marți seară, un documentar despre istoria continentului european, film 

realizat în România: „Generațiile UE”. 

Documentarul marchează cele mai importante momente care au condus la Uniunea 

Europeană de astăzi. 

„Uniunea Europeană este un dar făcut de europeni pentru europeni. Europeni care 

au văzut întunericul la amiază, dar care au avut darul reconcilierii. Aceleași 

generații care au trecut prin ororile celui de-al Doilea Război Mondial au înțeles că 

rostul lor este de a construi, nu de a demola, de a uni, nu de a separa. Pariul lor este 

astăzi mai actual ca niciodată: împreună suntem mai puternici!”, este prezentarea 

documentarului făcută pe pagina FB a Comisiei Europene. 
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În fiecare an, în luna septembrie, președintele Comisiei Europene ține în fața 

Parlamentului European un discurs privind starea Uniunii, în care face un bilanț al 

realizărilor din ultimul an și prezintă prioritățile pentru anul următor. 

De asemenea, expune soluțiile Comisiei la cele mai presante provocări cu care se 

confruntă Uniunea Europeană și idei pentru conturarea viitorului UE. 

(Sursa: Digi 24) 

 

 Presedinta Comisiei Europene sustine primul sau discurs privind starea 

Uniunii. Ce contine raportul Ursulei von der Leyen 

Presedinta Comisiei Europene, Ursula von der Leyen, sustine miercuri primul sau 

discurs privind starea Uniunii, in Parlamentul European. 

 

Somajul din UE ar putea ajunge pana la 9 % in 2020, acesta afectand in mod 

disproportionat femeile, tinerii, lucratorii slab calificati si pe cei cu contracte 

temporare, releva Raportul Comisiei Europene privind starea Uniunii in 2020, care 

mentioneaza ca saracia, excluziunea sociala si inegalitatile sunt susceptibile sa 

creasca, ceea ce scoate in evidenta importanta unei redresari incluzive si echitabile 

pentru toti. De asemenea, se preconizeaza ca economia va reveni la o crestere 

pozitiva in 2021, insa perspectivele sunt incerte, iar modul in care va evolua 

situatia in materie de sanatate publica se va dovedi crucial. 

 

"Presedinta Comisiei Europene, Ursula von der Leyen, va sustine primul sau 

discurs privind starea Uniunii maine, 16 septembrie 2020, la ora 10:00 a.m. (ora 

Romaniei)", anunta CE. 

 

In Raportul privind starea Uniunii 2020, presedintele CE consemneaza: 

 

- Ne-am adaptat la imprejurari neprevazute si dramatice, respectand in acelasi timp 

principiile si aspiratiile definite in orientarile noastre politice de acum un an 

- Putem reusi numai daca cetatenii si comunitatile sunt abilitati sa devina agenti ai 

tranzitiei. 

https://ziare.com/ursula-von-der-leyen/
https://ziare.com/europa/ue/
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- Industria europeana poate fi deschizatoare de drumuri in ceea ce priveste tranzitia 

catre neutralitatea climatica si adoptarea unei pozitii de lider in domeniul digital. In 

a 101-a zi de mandat, Comisia von der Leyen a prezentat o noua Strategie 

industriala, destinata sa le permita intreprinderilor europene sa isi indeplineasca 

obiectivele ambitioase, consolidand in acelasi timp competitivitatea globala a 

acestora. 

- Nimeni nu va fi lasat in urma, fie ca este femeie sau barbat, fie ca provine din est, 

din vest, din sud sau din nord si fie ca este tanar sau batran. 

- O piata unica mai bine integrata si pe deplin functionala ar oferi intreprinderilor 

europene oportunitati si ar genera o crestere suplimentara anuala de 183 pana la 

269 de miliarde EUR in sectorul productiei si 338 de miliarde EUR in sectorul 

serviciilor. Aceasta reprezinta o crestere de aproximativ 12 % a produsului intern 

brut al UE. Piata unica este o poveste de succes care continua sa creeze 

prosperitate si oportunitati pentru cetatenii si, in egala masura, pentru 

intreprinderile din UE. 

- Odata cu inceputul pandemiei, nevoia unui raspuns coordonat global a devenit 

evidenta - iar Comisia von der Leyen a explorat noi modalitati de a valorifica 

capacitatea de mobilizare a UE. 

- Pandemia provocata de coronavirus a zguduit pana in temelii Europa si intreaga 

lume. La inceput au fost doar cazuri izolate, dar curand acestea s-au transformat 

intr-o urgenta care afecteaza toate tarile, toate regiunile si toti oamenii. De la 

inceputul anului, in UE au fost pierdute din cauza COVID-19 aproape 150 000 de 

vieti omenesti, iar numarul celor care si-au pierdut viata in alte parti ale lumii este 

mult mai mare. In pofida dificultatilor, au putut fi salvate sute de mii de vieti. 

Daca Uniunea Europeana si statele sale membre nu actionau rapid si hotarator 

pentru a proteja vietile si mijloacele de subzistenta ale europenilor, tragedia ar fi 

fost mult mai mare. Lucratorii din prima linie s-au achitat de propriile indatoriri cu 

eroism, cetatenii au acceptat sa isi sacrifice libertati fundamentale si s-au luat 

masuri fara precedent pentru a limita raspandirea virusului. 

- Initiativele pentru investitii ca reactie la coronavirus, in valoare de pana la 54 de 

miliarde EUR, au fost instituite intr-un timp record pentru a asigura lichiditati 

intreprinderilor si sectorului asistentei medicale. 

 

https://ziare.com/europa/uniunea-europeana/


CNSLR Fratia | Revista Presei 16 septembrie 2020 24 

 

- Se asteapta ca somajul din UE sa creasca pana la 9 % in 2020, acesta afectand in 

mod disproportionat femeile, tinerii, lucratorii slab calificati si pe cei cu contracte 

temporare. Saracia, excluziunea sociala si inegalitatile sunt susceptibile sa creasca, 

ceea ce scoate in evidenta importanta unei redresari incluzive si echitabile pentru 

toti. Se preconizeaza ca economia va reveni la o crestere pozitiva in 2021, insa 

perspectivele sunt incerte, iar modul in care va evolua situatia in materie de 

sanatate publica se va dovedi crucial. 

- Lunile si anii urmatori reprezinta un moment crucial in istoria europeana si pentru 

generatiile viitoare. 

 

Acesta va fi urmat de o dezbatere, in plen, cu membrii Parlamentului European. 

 

In fiecare an, in luna septembrie, presedintele Comisiei Europene rosteste in fata 

Parlamentului European un discurs privind starea Uniunii, in care face un bilant al 

realizarilor din ultimul an si prezinta prioritatile pentru anul urmator. 

De asemenea, expune solutiile Comisiei la cele mai presante provocari cu care se 

confrunta Uniunea Europeana si idei pentru conturarea viitorului UE. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Comisia Europeană anticipează o creștere rapidă a șomajului în UE, în 

această toamnă. În raportul privind starea Uniunii se arată că, până la finalul 

anului 2020, va ajunge la 9%, față de 7,2% acum. 

Principalele puncte ale raportului: 

 Pandemia provocată de coronavirus a zguduit până în temelii Europa și 

întreaga lume. 150 de mii de europeni și-au pierdut viața, dar Comisia 

susține că tragedia ar fi fost mult mai mare dacă Uniunea Europeană și 

statele sale membre nu acționau rapid și hotărâtor pentru a proteja viețile și 

mijloacele de subzistență ale europenilor; 

 Din martie au fost adoptate 828 de măsuri, inclusiv 373 de decizii privind 

ajutoare de stat prin care întreprinderile din Europa primesc un colac de 

salvare.; 
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 54 de miliarde de Euro au fost instituite într-un timp record ca inițiative 

pentru investiții, pentru a asigura lichidități întreprinderilor și sprijin pentru 

sectorul asistenței medicale. Sprijinul direct al UE se ridic[ la 70 de miliarde 

de euro. Alte 200 de miliarde de euro au fost disponibilizate de BEI; 

 Suma totală mobilizată pentru intervenție până în prezent a ajuns la 4.200 de 

miliarde euro, ceea ce reprezintă peste 30 % din produsul intern brut al UE; 

 Se așteaptă ca șomajul din UE să crească până la 9 % în 2020, acesta 

afectând în mod disproporționat femeile, tinerii, lucrătorii slab calificați și pe 

cei cu contracte temporare. Potrivit ultimului raport Eurostat, în iulie 2020 

șomajul ajunsese în Uniune la 7,2%; 

 Preconizează că economia va reveni la o creștere pozitivă în 2021, 

însă perspectivele sunt incerte, iar modul în care va evolua situația în materie 

de sănătate publică se va dovedi crucial; 

 Lunile și anii următori reprezintă un moment crucial în istoria europeană și 

pentru generațiile viitoare, se mai arată în raportul Comisiei, ce va fi 

prezentat astăzi de Președintele Ursula von der Leyen. 

 

 

https://www.biziday.ro/numarul-somerilor-din-ue-a-crescut-cu-336-de-mii-in-iulie-rata-somajului-a-urcat-cu-01-fata-de-luna-iunie-la-72-peste-15-milioane-de-europeni-sunt-in-cautarea-unui-loc-de-munca/
https://www.biziday.ro/numarul-somerilor-din-ue-a-crescut-cu-336-de-mii-in-iulie-rata-somajului-a-urcat-cu-01-fata-de-luna-iunie-la-72-peste-15-milioane-de-europeni-sunt-in-cautarea-unui-loc-de-munca/
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Raportul integral al Comisiei, în limba română 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Comisia Europeană lansează, în mii de orașe, Săptămâna Europeană a 

Mobilităţii 2020 pentru a promova transportul cu vehicule nepoluante 

Ziua de 16 septembrie marchează începutul celei de a 19-a Săptămâni Europene a 

Mobilităţii, campania anuală a Comisiei Europene care promovează mobilitatea 

urbană curată şi durabilă, informează un comunicat de presă al executivului 

comunitar, potrivit Agerpres. 

Pe parcursul evenimentului, între 16 şi 22 septembrie, mii de oraşe din peste 40 de 

ţări vor organiza activităţi care pun în prim-plan mobilitatea cu emisii zero. 

Acestea includ bine-cunoscuta zi fără maşini, când drumurile sunt închise traficului 

motorizat şi deschise persoanelor care merg pe jos, cu bicicleta, cu trotineta 

electrică etc. 

"Anul acesta reprezintă o mare provocare pentru oraşele noastre. Dar pandemia ne-

a demonstrat şi faptul că oamenii îşi doresc şi se aşteaptă ca oraşele noastre să 

devină mai sigure, mai curate şi mai accesibile tuturor. În cursul acestei săptămâni 

şi ulterior, oraşele noastre partenere din întreaga Europă ne vor demonstra cum ar 

putea arăta oraşele europene mai ecologice şi mai digitale", a declarat comisarul 

european pentru transport, Adina Vălean. 

În plus, în cooperare cu iniţiatorii campaniei, reţeaua europeană a forţelor de 

poliţie rutieră (ROADPOL) organizează o nouă campanie privind siguranţa rutieră 

- Zilele siguranţei rutiere ROADPOL. În data de 17 septembrie, forţele naţionale 

de poliţie vor înregistra numărul de decese cauzate de accidentele rutiere, cu scopul 

de a ajunge la zero decese în ziua respectivă. 

Tema din acest an, "mobilitate cu emisii zero pentru toţi", reflectă nu numai 

obiectivele ambiţioase ale Pactului verde european, şi anume un continent neutru 

din punct de vedere al emisiilor de dioxid de carbon până în 2050, ci şi importanţa 

adesea neglijată a accesibilităţii la transportul cu emisii zero. 

(Sursa: Digi 24) 

https://i0.1616.ro/media/2/2701/33639/19481827/2/von-der-leyen-commission-one-year-on-ro.pdf
https://www.agerpres.ro/economic-extern/2020/09/15/comisia-europeana-lanseaza-saptamana-europeana-a-mobilitatii-2020-pentru-a-promova-mobilitatea-cu-emisii-zero--573282?fbclid=IwAR2SkfZjzHPfknf06T3SiHSOQrxzgfy5I0XBv0Qc11nKvXQt5f1hG1K-cdQ
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 UE nu îl recunoaște pe Lukașenko drept președinte al Belarusului și 

pregătește sancțiuni (Borrell) 

Uniunea Europeană nu îl recunoaște pe Aleksandr Lukașenko ca președinte al 

Belarusului și se pregătește să impună sancțiuni importante contra responsabililor 

regimului din această țară, a anunțat marți șeful diplomației europene, conform 

AFP. 

„Considerăm că alegerile din 9 august sunt frauduloase și nu-l recunoaștem pe 

Lukașenko ca fiind președintele legitim al Belarusului”, a declarat spaniolul Josep 

Borrell în timpul unei dezbateri desfășurate în Parlamentul European, reunit în 

sesiune plenară la Bruxelles. 

„Suntem în curs de adoptare a unor sancțiuni contra unui număr important de 

responsabili belaruși pentru violențe, represiune și falsificarea rezultatelor 

alegerilor”, a adăugat el. 

„Aceste sancţiuni ar trebui adoptate înaintea Consiliului European organizat pe 24 

şi 25 septembrie la Bruxelles dacă vrem să menţinem credibilitatea europeană”, a 

mai precizat el. 

Decizia ar trebui luată în cadrul reuniunii miniștrilor de externe ai UE lunea 

viitoare la Bruxelles, explică AFP. 

 

„Vrem o soluţie care să permită sancţiuni împotriva Turciei şi Belarusului în 

acelaşi ritm”, a subliniat Borrell. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Israelul semnează acorduri de pace cu EAU şi Bahrain / Netanyahu: Este un 

moment istoric / Ce surprize anunță Trump 

Premierul Israelului, Benjamin Netanyahu, a semnat, marţi, la Casa Albă, 

acordurile de pace cu Emiratele Arabe Unite şi Bahrain. "Această zi reprezintă un 

moment istoric, vestind zorii păcii. ”, a declarat Netanyahu. Donald Trump a 

declarat că şi alte ţări din Orientul Mijlociu vor să ajungă la tratate similare, 

potrivit AFP. 
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"Această zi reprezintă un moment istoric, vestind zorii păcii. Îi mulţumesc 

preşedintelui Donald Trump pentru spiritul decisiv de leadership. A mediat cu 

succes acordurile istorice de pace pe care le semnăm astăzi, o pace care are o mare 

susţinere în Israel, în Orientul Mijlociu, în America şi în întreaga lume", a declarat 

Benjamin Netanyahu, potrivit Mediafax care citează cotidianului Times of Israel. 

"Israelul cunoaşte bine preţul războiului. Eu ştiu preţul războiului, un coleg militar 

mi-a murit în braţe. (...) Această pace se va extinde la un moment dat, va include şi 

alte state arabe şi, în final, va pune capăt conflictului israelo-arab. În pofida 

multelor provocări şi obstacole cu care se confruntăm, să facem pauză un moment 

pentru a aprecia acest moment remarcabil", a subliniat Benjamin Netanyahu. 

 

Donald Trump a declarat marți că „încă cinci sau șase țări arabe” se pregătesc să 

încheie acorduri pentru a-și normaliza relațiile cu Israelul, după Emiratele Arabe 

Unite și Bahrain. 

 

"Suntem foarte avansați cu aproximativ cinci țări, a declarat președintele Statelor 

Unite în Biroul Oval alături de prim-ministrul israelian Benjamin Netanyahu. 

"Avem cel puțin cinci sau șase țări care ni se vor alătura foarte curând, deja vorbim 

cu ei", a adăugat el fără a numi aceste state. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 


